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Pani Eugenia - rówieśniczka Wołomina

Zapraszamy na degustację win świata 
do nowo otwartej restauracji

Znakomity kucharz Armando przygotuje dla Państwa 
najlepszy stek z wysokogatunkowej wołowiny.

Wspaniałe ogrody, galeria malarstwa.
Możliwość noclegu, dowozu na i po imprezie.

Steak i Wino 
Sulejów, ul. Kościelna 16

Czynne od wtorku do niedzieli
www.steakiwino.pl

Rezerwacje: kontakt@steakiwino.pl
tel. 518 936 673

„Szanowna Pani, z okazji 
przypadającego w tym roku wy-
jątkowego Jubileuszu – Pani 100. 
urodzin proszę przyjąć moje ser-
deczne gratulacje i życzenia zdro-
wia, szczęścia i pomyślności. Życzę 

wytrwałości i siły oraz kolejnych 
lat życia w zdrowiu, a także sa-
mych szczęśliwych chwil w gronie 
najbliższych. Niech każdy dzień 
wnosi w Pani życie coraz więcej 
ciepła i miłości, niech napawa Pa-

nią radością i poczuciem dumy 
z życiowych doświadczeń” - to 
słowa listu gratulacyjnego, któ-
ry burmistrz Elżbieta Radwan 
przekazała Pani Eugenii wraz z 
bukietem kwiatów i bardzo prak-

tycznym prezentem. W  spotka-
niu urodzinowym uczestniczyła 
także Prezes Honorowa Związ-
ku Sybiraków Maria Sobolewska, 
ponieważ Jubilatka od wielu lat 
należy do wołomińskiego Koła 
Związku Sybiraków. 

5 lat i 8 miesięcy 
katorgi

Eugenia Adamowicz uro-
dziła się w 1919 r. na Wileńsz-
czyźnie. Gdy ukończyła szkołę,  
rodzice postanowili, że zostanie 
krawcową. Po roku nauki szyła 
już samodzielnie, pracowała w 
Wilnie. Na krótko przed woj-
ną wyszła za mąż za Antoniego 
Adamowicza. 

Gdy wybuchła wojna An-
toni Adamowicz został przy-
dzielony do piechoty. Jego pułk 
został rozbity przez Niemców, 
następnie żołnierze zostali za-
trzymani przez bolszewików. 
Byli całkowicie zaskoczeni, nie 
wiedzieli nic o napaści 17 wrze-
śnia. 

Pani Eugenia Adamowicz, 100-letnia mieszkanka Wołomina, Sybiraczka, otrzymała najserdeczniejsze życzenia od burmistrz 
Elżbiety Radwan. Dostojna Jubilatka została uhonorowana w przeddzień obchodów 100-lecia nadania Wołominowi praw 
miejskich. 

(dokończenie na str. 3)

Z myślą o przyszłości
- Moim priorytetem na najbliższą kadencję jest zrównoważony 
rozwój całego powiatu i w tym kierunku zmierzamy - mówi 
Adam Lubiak, starosta wołomiński, oceniając w rozmowie z 
„Regionalną” budżet powiatu na 2019 rok.

Moja Gazeta Regionalna: 
Projekt budżetu przygoto-
wał poprzedni Zarząd, co 
wynikało z kalendarza prac. 
Wprowadzono jednak do 
tego projektu autopoprawki - 
jak rozumiemy, obecnego Za-
rządu. Z czego one wynikały?
Adam Lubiak, starosta wo-
łomiński: Projekt budżetu 
otrzymaliśmy w spadku po na-
szych poprzednikach i potrze-
bowaliśmy kilku tygodni na 
jego przeanalizowanie i korek-
tę. W ostatnich latach zadłuże-
nie Powiatu znacznie wzrosło, 
dlatego za cel postawiliśmy so-
bie ograniczenie długu.

Zasadniczą zmianą, jaką 
wprowadziliśmy do projek-
tu uchwały budżetowej, jest 
zmniejszenie planowanego de-
ficytu z 16 milionów złotych 
do około 3 mln. Wiąże się to z 
korektą koncepcji rozbudowy 
szpitala powiatowego i wpro-
wadzeniem etapowania prac. 
Dzięki temu budżet powiatu 
będzie bardziej elastyczny i w 
trakcie kadencji nie będzie za-
grożenia nadmiernego deficy-
tu, a pozwoli nam np. wygo-
spodarować środki na kolejne 
inwestycje.

(dokończenie na str. 5)

Burmistrz Elżbieta Radwan sprawiła Pani Eugenii Adamowicz ogromną niespodziankę

Adam Lubiak, starosta wołomiński 
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Piotr Uściński  - Prosto z Sejmu

Taśmy Kaczyńskiego 

Zapraszamy do Biura Posła Piotra Uścińskiego 
w Wołominie ul. Ogrodowa 14,   

a także do Mobilnego 
Biura Posła Piotra Uścińskiego, 

które może dojechać wszędzie, gdzie jest potrzebne 
(na terenie powiatów podwarszawskich) 

tel.: +48 731 97 00 77, 
email: biuro@uscinski.pl

Na podstawie art. 11f ust. 3 ustawy z  dnia 10 kwietnia 2003  r. 
o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie 
dróg publicznych (Dz. U. z 2018 r., poz. 1474) zawiadamia się, że w dniu 
22.01.2019  r. Wojewoda Mazowiecki wydał decyzję Nr  2/SPEC/2019 
o  zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej pn.: „budowa drogi 
wojewódzkiej nr 35 na odcinku os istniejącej drogi wojewódzkiej nr 635 
do węzła „Wołomin” na drodze krajowej S-8”, powiat wołomiński, gmina 
Radzymin, oraz gmina Wołomin, woj. mazowieckie.

Inwestorem przedsięwzięcia jest Zarząd Województwa 
Mazowieckiego, ul. Jagiellońska 26, 03-719 Warszawa, reprezentowany 
przez Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich w  Warszawie, 
ul. Mazowiecka 14, 00-048 Warszawa.

Działki usytuowania obiektu (inwestycja zlokalizowana jest na 
terenie gminy Radzymin i gminy Wołomin).

Numery działek w projektowanym pasie drogowym, podlegające 
podziałowi do przejęcia pod inwestycję (w nawiasach numery działek 
po podziale - tłustym drukiem numery działek przeznaczone do 
przejęcia pod inwestycję):
Gmina Radzymin:
•	obręb 0008 Nowy Janków – działka o  nr ew.: 104 (104/2, 104/1, 

104/3), 194/1 (194/2, 194/3, 194/4), 195 (195/1, 195/2, 195/3), 196/6 
(196/7, 196/8, 196/9), 197/6 (197/7, 197/8, 197/9), 198/8 (198/9, 
198/10, 198/11, 198/12, 198/13), 199 (199/1, 199/2, 199/3), 200 
(200/1, 200/2, 200/3), 201/7 (201/8, 201/9, 201/10), 202 (202/1, 202/2, 
202/3), 203 (203/1, 203/2, 203/3), 204/7 (204/9, 204/10, 204/11), 204/8 
(204/12, 204/13, 204/14), 205 (205/1, 205/2, 205/3), 206/3 (206/4, 
206/5, 206/6), 207 (207/1, 207/2, 207/3), 208 (208/1, 208/2, 208/3), 
209/2 (209/3, 209/4, 209/5), 210/3 (210/4, 210/5, 210/6), 212/2 (212/4, 
212/5, 212/6), 212/3 (212/7, 212/8, 212/9), 213/1 (213/3, 213/4, 213/5), 
213/2 (213/6, 213/7, 213/8), 214/7 (214/8, 214/9, 214/10), 215/1 
(215/3, 215/4, 215/5), 215/2 (215/6, 215/7, 215/8), 216 (216/1, 216/2, 
216/3), 217/1 (217/2, 217/3, 217/4), 218/3 (218/4, 218/5, 218/6), 220/6 
(220/7, 220/8, 220/9), 221/1 (221/2, 221/3, 221/4), 222/1 (222/5, 
222/6, 222/7), 222/2 (222/8, 222/9, 222/10), 222/3 (222/11, 222/12, 
222/13), 222/4 (222/14, 222/15, 222/16), 223/2 (223/5, 223/6), 223/4 
(223/7, 223/8), 232/1 (232/2, 232/3, 232/4), 233/1 (233/2, 233/3, 
233/4), 234/1 (234/2, 234/3, 234/4), 260/1 (260/6, 260/7, 260/8), 260/5 
(260/9, 260/10, 260/11), 297/1 (297/8, 297/9, 297/10).

Gmina Wołomin:
•	obręb 0007 Czarna 01 – działka o nr ew.: 78 (78/1, 78/2, 78/3), 79 

(79/1, 79/2, 79/3), 80 (80/1, 80/2, 80/3), 81/3 (81/4, 81/5, 81/6), 82/5 
(82/6, 82/7, 82/8), 83 (83/1, 83/2, 83/3), 84 (84/1, 84/2, 84/3), 85 (85/1, 
85/2, 85/3), 86 (86/1, 86/2, 86/3), 88/3 (88/5, 88/6, 88/7), 89 (89/1, 
89/2, 89/3), 91 (91/1, 91/2, 91/3), 92 (92/1, 92/2, 92/3), 93 (93/1, 93/2, 
93/3), 94 (94/1, 94/2, 94/3), 95 (95/1, 95/2, 95/3), 96/2 (96/3, 96/4, 
96/5), 97 (97/1, 97/2, 97/3), 98 (98/1, 98/2, 98/3), 99 (99/1, 99/2, 99/3), 
100 (100/1, 100/2, 100/3), 101 (101/1, 101/2, 101/3), 102/5 (102/13, 
102/14, 102/15), 102/6 (102/16, 102/17, 102/18), 103/2 (103/10, 
103/11, 103/12), 122/20 (122/25, 122/26, 122/27), 123/4 (123/10, 
123/11, 123/12), 124 (124/1, 124/2, 124/3), 125/2 (125/3, 125/4, 
125/5), 126/2 (126/3, 126/4, 126/5), 127/2 (127/4, 127/5, 127/6), 128 
(128/1, 128/2, 128/3), 129 (129/1, 129/2, 129/3), 131 (131/1, 131/2, 
131/3), 132 (132/2, 132/3, 132/4), 136 (136/1, 136/2, 136/3), 137 
(137/1, 137/2, 137/3), 139 (139/1, 139/2, 139/3), 140/7 (140/8, 140/9, 
140/10), 141 (141/1, 141/2, 141/3), 142/2 (142/3, 142/4, 142/5), 143/2 
(143/3, 143/4), 144 (144/1, 144/2);

•	obręb 0008 Czarna 02 – działka o nr ew.: 21/3 (21/5, 21/6), 43 (43/1, 
43/2), 44, 45 (45/2, 45/1, 45/3), 49/1 (49/5, 49/6), 49/2 (49/7, 49/8), 
49/3, 49/4, 50 (50/1, 50/2), 51 (51/1, 51/2, 51/3), 52 (52/1, 52/2, 52/3), 
54 (54/1, 54/2, 54/3), 55/3 (55/4, 55/5, 55/6), 57 (57/1, 57/2), 58/2 
(58/3, 58/4), 59 (59/1, 59/2), 60 (60/1, 60/2), 61 (61/1, 61/2), 62 (62/1, 
62/2), 63, 64, 65, 66, 91 (91/1, 91/2), 92 (92/1, 92/2), 93 (93/1, 93/2), 
94 (94/1, 94/2), 95 (95/1, 95/2), 96 (96/1, 96/2), 97 (97/1, 97/2), 98 
(98/1, 98/2), 99 (99/1, 99/2), 100 (100/1, 100/2), 101 (101/1, 101/2), 
102 (102/1, 102/2), 103 (103/1, 103/2), 104 (104/1, 104/2), 105 (105/1, 
105/2), 106 (106/1, 106/2), 107/1, 107/2 , 176.

Numery działek w projektowanym pasie drogowym do przejęcia 
na rzecz Województwa Mazowieckiego:
Gmina Radzymin:
•	obręb 0008 Nowy Janków – działka o nr ew.: 104/2, 194/2, 195/1, 

196/7, 197/7, 198/9, 198/10, 199/1, 200/1, 201/8, 202/1, 203/1, 204/9, 
204/12, 205/1, 206/4, 207/1, 208/1, 209/3, 210/4, 212/4, 212/7, 213/3, 
213/6, 214/8, 215/3, 215/6, 216/1, 217/2, 218/4, 220/7, 221/2, 222/5, 
222/8, 222/11,222/14, 223/5, 223/7, 232/2, 233/2, 234/2, 260/6, 260/9, 
297/8;

Gmina Wołomin:
•	obręb 0007 Czarna 01 – działka o nr ew.: 78/1, 79/1, 80/1, 81/4, 82/6, 

83/1, 84/1, 85/1, 86/1, 88/5, 89/1, 91/1, 92/1, 93/1, 94/1, 95/1, 96/3, 
97/1, 98/1, 99/1, 100/1, 101/1, 102/13, 102/16, 103/10, 122/25, 123/10, 
124/1, 125/3, 126/3, 127/4, 128/1, 129/1, 131/1, 132/2, 136/1, 137/1, 
139/1, 140/8, 141/1, 142/3, 143/3, 144/1;

•	obręb 0008 Czarna 02 – działka o nr ew.: 21/5, 43/1, 44, 45/2, 49/5, 
49/7, 49/3, 49/4, 50/1, 51/1, 52/1, 54/1, 55/4, 57/1, 58/3, 59/1, 60/1, 
61/1, 62/1, 63, 64, 65, 66, 91/1, 92/1, 93/1, 94/1, 95/1, 96/1, 97/1, 98/1, 
99/1, 100/1, 101/1, 102/1, 103/1, 104/1, 105/1, 106/1, 107/1.

Numery działek podlegające ograniczeniu w  korzystaniu 
zlokalizowane poza pasem drogowym przeznaczone pod rozbiórkę 
istniejących obiektów budowlanych nieprzewidzianych do dalszego 
użytkowania oraz tymczasowych obiektów budowlanych:
Gmina Radzymin:
•	obręb 0008 Nowy Janków – działka o nr ew.: 271/7.
Gmina Wołomin:
•	obręb 0008 Czarna 02 – działka o nr ew.: 89/5, 108.

Numery działek podlegające ograniczeniu w  korzystaniu 
zlokalizowane poza pasem drogowym przeznaczone pod budowę lub 
przebudowę sieci uzbrojenia terenu (w  nawiasie numery działek po 
podziale):
Gmina Radzymin:
•	obręb 0008 Nowy Janków – działka o nr ew.: – działka o nr ew. 104 

(104/3)
Gmina Wołomin:
•	obręb 0001 Helenów – działka o nr ew.: 137, 259,
•	obręb 0008 Czarna 02 – działka o nr ew.: 58/2 (58/4), 89/4, 89/5.

Numery działek podlegające ograniczeniu w  korzystaniu 
zlokalizowane poza pasem drogowym przeznaczone pod przebudowę 
innych dróg publicznych (w nawiasie numery działek po podziale):
Gmina Radzymin:
•	obręb 0008 Nowy Janków – działka o nr ew.: 104 (104/3), 271/7.
Gmina Wołomin:
•	obręb 0001 Helenów – działka o nr ew.: 137,
•	obręb 0008 Czarna 02 – działka o nr ew.: 45 (45/3).

Numery działek podlegające ograniczeniu w  korzystaniu 
zlokalizowane poza pasem drogowym przeznaczone pod budowę/
przebudowę urządzeń wodnych lub urządzeń melioracji wodnych 
szczegółowych:
Gmina Wołomin:
•	 obręb 0001 Helenów – działka o nr ew.: 137,
•	 obręb 0008 Czarna 02 – działka o nr ew.: 89/5.

Numery działek podlegające ograniczeniu w  korzystaniu 
zlokalizowane poza pasem drogowym przeznaczone pod budowę/
przebudowę zjazdów:
Gmina Wołomin:
•	obręb 0001 Helenów – działka o nr ew.: 137.

Decyzja o  zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej stanowi 
podstawę do dokonania wpisów w  księdze wieczystej i  katastrze 
nieruchomości – art. 12 ust. 3 ustawy z  dnia 10 kwietnia 2003  r. 
o  szczególnych zasadach przygotowania i  realizacji inwestycji w  zakresie 
dróg publicznych. 

Jednocześnie informuje się, że w przypadku, w którym dotychczasowy 
właściciel lub użytkownik wieczysty nieruchomości objętej decyzją 
o  zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej odpowiednio wyda 
tę nieruchomość lub wyda nieruchomość i  opróżni lokal oraz inne 
pomieszczenia niezwłocznie, lecz nie później niż w terminie 30 dni od dnia 
otrzymania zawiadomienia o  wydaniu decyzji o  zezwoleniu na realizację 
inwestycji drogowej posiadającej rygor natychmiastowej wykonalności 
- wysokość odszkodowania powiększa się o  kwotę równą 5% wartości 
nieruchomości lub wartości prawa użytkowania wieczystego.

Ponadto tutejszy organ wyjaśnia, iż zgodnie z art. 12 ust. 4g  ustawy 
o  szczególnych zasadach przygotowania i  realizacji inwestycji w  zakresie 
dróg publicznych: „jeżeli decyzji o  zezwoleniu na realizację inwestycji 
drogowej nadany został rygor natychmiastowej wykonalności, decyzję 
ustalająca wysokość odszkodowania wydaje się w terminie 60 dni od dnia 
nadania decyzji o  zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej rygoru 
natychmiastowej wykonalności.”

Jeśli wykazują Państwo gotowość do wydania nieruchomości, w celu 
udokumentowania powyższego faktu winni Państwo wysłać oświadczenie 
do inwestora.

Do ograniczeń, o  których mowa powyżej stosuje się odpowiednio 
przepisy art. 124 ust. 4-7 i  art. 124a ustawy z  dnia 21 sierpnia 1997 r. 
o gospodarce nieruchomościami (Dz. U. z 2018 r., poz.2204).

Od powyższej decyzji przysługuje prawo do wniesienia odwołania 
w  terminie 14 dni od dnia jej doręczenia, do Ministra Infrastruktury 
i Budownictwa za pośrednictwem Wojewody Mazowieckiego, pl. Bankowy 
3/5, 00-950 Warszawa. Zgodnie z  art. 49 ustawy Kodeks postępowania 
administracyjnego, doręczenie uważa się za dokonane po upływie 
czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Akta sprawy do wglądu znajdują się w  Wydziale Infrastruktury 
Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie (pl. Bankowy 3/5, 
00-950 Warszawa, pokój nr 7, w godzinach 13-16 – pon., 8-12 – śr. i piąt.), 
gdzie można zgłaszać ewentualne uwagi i  wnioski do czasu wydania 
orzeczenia w sprawie.                           

OBWIESZCZENIE WOJEWODY MAZOWIECKIEGO
o wydaniu decyzjiGazeta Wyborcza opubli-

kowała tzw. „Taśmy Kaczyń-
skiego”, nagrania rozmów 
dotyczących inwestycji spół-
ki Srebrna, od lat związanej z 
osobami z otoczenia Prezesa 
PiS. Dziennikarze wyborczej 
wyszli z założenia, że sam 
fakt, że ktoś został nagrany, 
wpłynie negatywnie na wi-
zerunek nagranej osoby. Nie 
zważają na fakt, że opubliko-
wane nagrania nie zawierają 
żadnych kompromitujących 
treści, że obraz Jarosława Ka-
czyńskiego pokazuje jego nie-
znane dotąd, ale bardzo po-
zytywne oblicze człowieka, 
który potrafi rozmawiać o 
biznesie, który się w nim od-
najduje, a przy okazji nie nad-
używa w żaden sposób wła-
dzy publicznej.

Z nagrań wynika, że Ja-
rosław Kaczyński brał udział 
w rozmowach biznesowych. 
To przecież nie jest przestęp-
stwo. Nie ma mowy o wpły-
waniu na decyzje władz cen-
tralnych, nie ma mowy o 
pisaniu ustaw czy rozporzą-
dzeń na zamówienie biznesu, 
nic z tych rzeczy, które zna-
my z nagranych rozmów po-

lityków PO, którzy rządząc 
traktowali nasze Państwo 
jak prywatny folwark. Jedy-
ne rozmowy o nielegalnych 
działaniach dotyczyły bez-
prawnych działań urzędni-
ków warszawskiego ratusza. 
I tu postawa Prezesa PiS była 
jednoznacznie krytyczna 
wobec bezprawia, jakie ma 
miejsce w Warszawie. Prezes 
podkreślał w nagraniach po-
trzebę legalnego, uczciwego 
i transparentnego działania, 
a spory biznesowe propo-
nował załatwiać dla maksy-
malnej transparentności na 
drodze sądowej.

Dla mnie te nagrania 
to dowód na uczciwość Ja-
rosława Kaczyńskiego, a 
jego dobra znajomość in-
nych dziedzin życia niż 
polityka, pokazuje, że jest 
człowiekiem wszechstron-
nym. Gdyby nie insynuacje 
i kłamstwa, jakie są przy 
okazji publikowane, to moż-
na by podziękować Gazecie 
Wyborczej za te publikacje.

Możecie być Państwo 
pewni, że PiS dba o uczci-
wość we własnych szere-
gach. Nie ma świętych krów, 
a gdy ktoś dopuszcza się 
bezprawia, to trafia za krat-
ki, tak jak ostatnio stało się 
np. z Bartłomiejem M. Pre-
zes PiS wielokrotnie pod-
kreśla, że po pierwsze musi-
my kontrolować sami siebie, 
gdyż władza wiąże się z po-
kusami, trzeba nad nimi pa-
nować, musimy być czyści 
jak łza.

Piotr Uściński
Poseł na Sejm RP

 Po wyborach samo-
rządowych z mareckiego 
ratusza odszedł Zbigniew 
Zalas, wiceburmistrz Ma-
rek. Znamy jego następcę. 
Do grona zarządzających 
dołączył Grzegorz Ka-
sprowicz, który wcześniej 
zdobywał doświadczenie 
w sektorze biznesowym i 
samorządowym.

- Cieszę się, że Grze-
gorz Kasprowicz będzie z 
nami pracował. W zakre-

sie jego kompetencji znaj-
dą się sprawy związanie z 
gospodarką komunalną i 
ochroną środowiska. Nie 
są to proste tematy, ale je-
stem przekonany, że da 
sobie radę – mówi Jacek 
Orych, burmistrz Marek.

Grzegorz Kasprowicz 
(rocznik 1984) jest absol-
wentem Wyższej Szkoły 
Ekonomicznej w Białym-
stoku. Ukończył studia 
magisterskie na wydzia-

le ekonomii. Ma także li-
cencjat na kierunku in-
formatyka i ekonometria. 
W sektorze prywatnym 
pracował m.in. w branży 
komputerowej oraz ban-
kowości. W ostatnich la-
tach był wójtem Białowie-
ży. 

Przypomnijmy, że funk-
cję pierwszego zastępcy bur-
mistrza pełni Dariusz Pie-
trucha.

TM

Nowy wiceburmistrz Marek
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Po krótkim pobycie w wileń-
skim więzieniu wszyscy zosta-
li wywiezieni do kopalni węgla 
w Stalingorsku. Pan Antoni pra-
cował w „zawale”, czyli na szych-
cie. Praca bardzo ciężka, do tego 
o głodzie i chłodzie. Po kilku mie-
siącach rozchorował się na serce, 
nerki, a tu ani lekarstw, ani leka-
rza. Tylko świadomość, że jak ktoś 
się nie nadaje do pracy, to strzelają 
mu w głowę. Antoni Adamowicz 
został zwolniony z obozu po pię-
ciu latach i ośmiu miesiącach ka-
torgi. W powrót do domu uwie-
rzył dopiero wtedy, gdy dostał do 
ręki dokumenty. Przyjechał do 
Wilna, do rodziny. Bardzo scho-
rowany, od tamtej pory cały czas 
miał kłopoty ze zdrowiem. 

Rok płakałam za 
Wilnem

W 1945 r. państwo Adamo-
wiczowie postanowili wrócić do 
Polski. Przygotowali dokumen-
ty, spakowali się i… zostali ze 
wszystkiego okradzeni. Wyjazd 
został opóźniony o całe 12 lat. 
Przyjechali wraz z dwójką dzie-
ci dopiero w 1957 r. i zamieszkali 
w Ząbkach. - Przez cały rok płaka-
łam za Wilnem – opowiada pani 
Eugenia. -  Wisła popłynęłaby z 
moich łez. Nic mi tu nie pasowa-
ło, nie to słońce, nie ten las, nie to 
powietrze. Ale nie dałam się, kie-
dy zwracano mi uwagę, że mam 
zły akcent, to mówiłam, że jestem 
z Wilna. Z takim akcentem się 
urodziłam i z takim umrę. Bo dla 
mnie i tak Polska i Wilno to jedno. 

Później Adamowiczowie 
przeprowadzili się do Woło-
mina, wtedy też zapisali się do 
Koła Związku Sybiraków. Od 
śmierci męża w 2002 r. pani Euge-
nia mieszka sama. - Jestem sama, 
ale nie jest mi smutno ani tęskno. 
A to czytam książki, a to książecz-
kę do nabożeństwa, a to do kogoś 
zadzwonię, porozmawiam, albo 
do mnie dzwonią, nie nudzę się. 

Pani Eugenia jest w świetnej 
formie, ma znakomitą pamięć, 
nie narzeka na zdrowie i nie cho-
dzi do lekarzy. Przepis na zdro-
wie? Przede wszystkim zdrowa 
dieta. Gdy skończyła 60 lat, czy-
li czterdzieści lat temu, przesta-
ła jeść mięso. Za to bardzo lubi 
owoce: mandarynki, banany, tru-
skawki, jabłka. Tych ostatnich zja-

da nawet 4 kg tygodniowo. Pani 
Eugenia chętnie przegląda stare, 
„wileńskie” albumy ze zdjęciami 
i pocztówkami, i dzieli się wspo-
mnieniami. Opowiada niezwy-
kle barwnie z pięknym kresowym 
akcentem, o Wilnie, o młodości, o 
mężu – dobrym i pracowitym. 

Gdy wychodzimy z miesz-
kania, pełnego fotografii w 
ramkach i świętych obrazów na 
ścianach, Jubilatka żegna nas 
słowami: - Niech Matka Boska 
osłania Was swoim płaszczem 
od wszystkiego złego. A my ży-
czymy wielu lat w zdrowiu i 
szczęściu. I do zobaczenia pani 
Eugenio we wrześniu, na ob-
chodach 30-lecia Koła Związku 
Sybiraków w Wołominie.   

Agata Bochenek

Pani Eugenia - rówieśniczka Wołomina
(dokończenie ze str. 1)

Wilno, w ogrodzie 1951 r. Wilno 25 VII 1938 r. Genia KowalenkównaAntoni Adamowicz (siedzi w środku) w jed-
nostce w Wołkowysku, lata 30. XX w. 

Pani Eugenia z mężem Antonim w wołomińskim domu, 1998 r.

Wilno, w domu 8 III 1953 r.
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Weź udział w projekcie!
W ramach projektu zosta-

nie przeszkolonych 288 osób 
powyżej 25. roku życia, w tym 
minimum 10% osób powyżej 
65. roku życia. Szkolenia odbędą 
się w 7. grupach tematycznych:
•	 „Rodzic w Internecie”
•	 „Mój biznes w sieci”
•	 „Moje finanse i transakcje w 

sieci”
•	 „Działam w sieciach społecz-

nościowych”
•	 „Tworzę własną stronę inter-

netową (blog)”
•	 „Rolnik w sieci”

•	 „Kultura w sieci”
Szkolenie z wybranej te-

matyki będzie trwać 2 dni po 8 
godzin. Podczas szkolenia prze-
widziany będzie poczęstunek 
oraz obiad. Dodatkowo każdy 
z uczestników otrzyma zestaw 
gadżetów promocyjnych oraz 
materiały szkoleniowe wybrane-
go kursu.

Udział w projekcie jest cał-
kowicie bezpłatny!

Nabór uczestników projek-
tu jest ciągły aż do osiągnięcia 
limitu osób (288).

Decyduje kolejność zgło-
szeń.

Szczegółowych infor-
macji udzielają pracownicy 
Urzędu Gminy, pokój nr 18, 
telefonicznie: (29) 642 90 02 
lub pod adresem mailowym: 
agnieszka.janas@dabrowka.
net.pl 

Formularze zgłoszeniowe 
można pobrać bezpośrednio 
w Urzędzie Gminy, pokój nr 
18 lub ze strony www.dabrow-
ka.net.pl

Gmina Dąbrówka otrzymała grant w ramach projektu „Podniesienie kompetencji cyfrowych 
mieszkańców województwa mazowieckiego”. Wysokość grantu - 148.320 tys. zł, bez żadnych 
kosztów własnych, dofinansowanie  w 100%. 

W dekrecie o samorządzie miejskim zapisa-
no m.in. „Gmina miejska jest samorządną jed-
nostką terytorjalną i osobą publiczno-prawną; 
członkami gminy są osoby przynależne do Pań-
stwa Polskiego, zamieszkałe stale w gminie od 
sześciu miesięcy; gminy miejskie mają prawo 
nadawać osobom zasłużonym obywatelstwo ho-
norowe”. 

100 lat później ten wyjątkowy jubileusz 
mieszkańcy Wołomina uczcili na placu 3 Maja. 
Był tort urodzinowy, który między licznie zebra-

nych na uroczystości podzieliła burmistrz Elżbie-
ta Radwan, było błogosławieństwo ks. Witolda 
Gajdy i gromkie „sto lat” dla jubilata. Na scenie 
pojawili się, związani z rocznicą, marszałek Jó-
zef Piłsudski, założyciel miasta Henryk Woy-
ciechowski, pisarka Zofia Nałkowska i pierwszy 
burmistrz Wołomina Józef Lemański. Podróż w 
czasie była kontynuowana w MDK, gdzie Marze-
na Kubacz przypomniała historię Wołomina, a 
program artystyczny również nawiązywał do wy-
darzeń sprzed stu lat. 

Burmistrz Elżbieta Radwan za chwilę podzieli urodzinowy tort

Na urodzinach Wołomina (od lewej): ks. Witold Gajda, ks. Dariusz Czupryński, burmistrz Elżbieta 
Radwan i mieszkańcy Wołomina

4 lutego 1919 r. – 4 lutego 2019 r.

Wołomin. 100 lat później
Wołomin otrzymał prawa miejskie 4 lutego 1919 r. na mocy dekretu Naczelnika RP Józefa Piłsud-
skiego. 

Powróćmy jak za dawnych lat, czyli w 1919 r. Henryk Konstanty Woyciechowski, Zofia Nałkowska i Józef 
Lewański. W roku 2019 - wiceburmistrz Dariusz Szymanowski, naczelnik Joanna Żero i wiceburmistrz 
Łukasz Marek



     ←  3(317)  7 lutego 2019  →  5GAZETA BEZPŁATNA

Budżet starostwa - tniemy deficyt
W założeniach finansowych, przyjętych w styczniu przez radnych powiatu wołomińskiego, zapisano, że deficyt budżetu w 2019 roku zo-
stanie zmniejszony z 16 mln zł do 3,4 mln zł. Największym wydatkiem inwestycyjnym będzie rozbudowa szpitala w Wołominie. W rozdziale „Drogi publicz-

ne powiatowe” widnieje kwo-
ta 23 000 259 zł, natomiast  w 
rozdziale „Starostwo powia-
towe” - 26 159 104 zł, w tym 
płace i pochodne 18 769 604 
zł. Wynika z tego, że koszty 
utrzymania Urzędu będą o po-
nad 3 mln wyższe niż środki 
zaplanowane na powiatowe in-
westycje drogowe. W uzasad-
nieniu można przeczytać, że 
„wzrost płac wynika ze zwięk-
szenia zatrudnienia oraz pla-
nowanej podwyżki wynagro-
dzeń”. Czy możemy prosić o 
komentarz w tej sprawie?
Na utrzymanie i modernizację 
dróg powiatowych w budżecie 
mamy zaplanowane łącznie ok. 
36,5 mln złotych. Ponad 2/3 tej 
kwoty to wydatki majątkowe, 
czyli inwestycyjne. Zaplanowali-
śmy ponad 30 zadań inwestycyj-
nych w zakresie drogownictwa 
do wykonania w 2019 roku. Bu-
dżet Powiatu wynosi ponad 217 
mln złotych. Nie można bezpo-
średnio porównywać środków 
inwestycyjnych ze stałymi kosz-
tami utrzymania Starostwa, któ-
re wynikają m.in. z przepisów 
ustawy o pracownikach samo-
rządowych i nałożonych zadań 
na Starostwo. A tych ostatnich 
jest bardzo dużo, obsługujemy 
12 gmin, ponad 230 tys. miesz-
kańców - biorąc pod uwagę tyl-
ko dane GUS, a konkurencja na 
rynku pracy jest bardzo duża.

Czy uchwalony budżet uważa 
Pan za optymalny? Jak ocenia 
Pan wykaz inwestycji przewi-
dzianych do realizacji w 2019 
roku w poszczególnych gmi-
nach? 

Uchwalony budżet Powiatu Wo-
łomińskiego skrojony jest na 
miarę możliwości finansowych 
naszego powiatu i z uwzględ-
nieniem potrzeb mieszkańców, 
a jednocześnie pozwala zapla-
nować nowe inwestycje w ko-
lejnych latach. Udało nam się 
znacząco ograniczyć deficyt, 
którego znaczny wzrost w ostat-
nim czasie nas niepokoił. Moim 
priorytetem na najbliższą ka-
dencję jest zrównoważony roz-
wój całego powiatu i w tym kie-
runku zmierzamy.

Które inwestycje uważa Pan za 
najważniejsze do realizacji? Na 
jakie zabrakło środków, a są 
pilne?
Wśród najważniejszych zadań 
budżetowych należy wymie-
nić przede wszystkim pierwszą 
transzę dotacji celowej na roz-
budowę Szpitala Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy w Woło-
minie (8 mln zł). Wprowadzili-
śmy także do budżetu i właśnie 
ogłosiliśmy przetarg na  przebu-
dowę ul. Wileńskiej w Wołomi-
nie (3 mln zł). 
Warto wspomnieć również 
m.in. o przebudowie drogi Tu-
rów – Majdan (2,5 mln zł), bu-
dowie mostu na drodze w miej-
scowości Dzięcioły w gminie 
Tłuszcz (1,6 mln zł) oraz roz-
budowie ul. Szkolnej w Słupnie 
(3 mln zł). 
Realizujemy również program 
doświetlania przejść dla pie-
szych na terenie powiatu, w tym 
roku wytypowaliśmy 15 takich 
lokalizacji. Oczywiście potrzeb 
jest o wiele więcej, dlatego ak-
tywnie będziemy zabiegać o 
środki zewnętrzne na kolejne 
zadania.

Z myślą o przyszłości
(dokończenie ze str. 1)

Moja Gazeta Regionalna: Jak 
ocenia Pan budżet powiatu 
wołomińskiego na 2019 rok?
Robert Perkowski, przewod-
niczący Rady Powiatu: Trudno 
byłoby oczekiwać od nowo po-
wołanego Zarządu, żeby przy-
gotował w całości nowy pro-
jekt budżetu. Ten budżet musiał 
opierać się na budżecie przygo-
towanym przez poprzednią eki-
pę.
Największa zmiana dotyczy nie-
co innego etapowania rozbudo-
wy Szpitala Powiatowego. Pier-
wotny projekt zakładał bardzo 
duże, powiedziałbym, niemalże 
maksymalne zadłużenie Powia-
tu w związku z rozbudową szpi-
tala. Starosta z Zarządem zapro-
ponowali Radzie tylko drobne 

korekty, zresztą bardzo słuszne. 
Projektować budżet bez pozo-
stawienia sobie marginesu na 
jakikolwiek błąd, na wahnięcia 
koniunktury czy chociażby roz-
strzygnięcia przetargowe byłoby 
niezwykle ryzykowne. 
Zmiana polega na rozłożeniu 
tej inwestycji na nieco dłuższy 
okres i w tym momencie zre-
zygnowania z jednego etapu w 
najbliższej przyszłości. Wybudo-
wanie jednego ze skrzydeł tylko 
do stanu surowego uważam za 
nierozsądne, a takie było zało-
żenie pierwotne budżetu. Bu-
dowa stanu surowego jest na 
pewno wydatkiem, a żadną ko-
rzyścią z punktu widzenia użyt-
kownika. Ze stanu surowego nie 
da się korzystać. Lepiej dopiąć 
jedno ze skrzydeł np. budynek 
B w całości, a do budynku A 
podejść wtedy, kiedy będzie re-
alna szansa na zabezpieczenie 
całości środków. Dlatego uwa-
żam, że zmiany zaproponowane 

i przegłosowane przez radę po-
wiatu są rozsądne i bezpieczne. 
Na pewno dadzą też Powiatowi 
pewną motywację, by pozyski-
wać np. środki zewnętrzne na 
rozbudowę tego ważnego działu.
Przegłosowany budżet jest bar-
dziej zrównoważony i nieco bar-
dziej bezpieczny niż wersja pier-
wotna. Pozwala na ewentualne 
dalsze korekty i reagowanie na 
przyszłe zmiany. Poprzedni pro-
jekt nie pozostawiał marginesu 
na żadne dodatkowe inwestycje.
Na pewno musimy zmobilizo-
wać się, by zrobić w Powiecie 
jak najwięcej. W tym celu na-
szą uwagę będziemy skupiali na 
możliwość pozyskiwania środ-
ków zewnętrznych. Rusza cała 
masa programów rządowych 
związanych z dofinansowaniem 
inwestycji drogowych. Jeśli uda 
nam się pozyskać dofinansowa-
nie, to wydatkując tę samą ilość 
środków będziemy w stanie zro-
bić jeszcze więcej.

Jakie są obecne założenia doty-
czące rozbudowy szpitala?
Rozbudowa szpitala stanowi w 
budżecie dominującą pozycję. 
Według szacunków dokumen-
tacji pierwotnie przygotowanej 
przez poprzedni zarząd, inwe-
stycja pochłonęłaby ponad 100 
mln zł. W uchwalonym budże-
cie rozbudowa szpitala jest roz-
łożona na kolejne etapy, na ko-
lejne budynki. 
Docelowe zamknięcie całej in-
westycji będzie możliwe za kilka 
lat. Powiat nie ma takich środ-
ków, z których mógłby zamknąć 
całą inwestycję szpitalną. Stąd 
bezpieczne etapowanie i sku-
pienie się na próbie pozyskania 
środków zewnętrznych jest je-
dynym rozwiązaniem, żeby fak-
tycznie tę sytuację poprawić.
Aby szpital spełniał oczekiwa-
nia pacjentów, musimy zadbać 
nie tylko o jego rozbudowę, ale 
również zmienić podejście do 
zarządzania całym obiektem na 

bardziej nowoczesne. Zarów-
no Zarząd, jak i Rada Powiatu 
podkreślają, że jednym z naj-
ważniejszych priorytetów jest 
poprawa wizerunku szpitala: 
chodzi o ekonomikę pewnych 
przedsięwzięć, uruchomienie 
nowych usług, poprawienie ja-
kości usług na niektórych od-
działach. 
Na tę jakość składa się zarów-
no dosprzętowienie, remont 
pomieszczeń, i być może nowe 
pomieszczenia, ale i dalsza pro-
fesjonalizacja kadr. W powiecie 
mamy bardzo dużo dobrych 
lekarzy, a jeszcze więcej bardzo 
dużo dobrych lekarzy przewi-
nęło się przez szpital, natomiast 
nie zawsze tych dobrych specja-
listów szpital jest w stanie utrzy-
mać. Ważne jest, by stworzyć 
takie warunki i taką atmosferę, 
by najlepsi chcieli w Wołominie 
zostać. Czasami to kosztuje. Je-
śli potraktujemy to jako inwe-
stycję, to może się okazać, że 
ten dobry specjalista nie tylko 
generuje koszty, ale daje moż-
liwość realizowania dodatko-
wych świadczeń finansowanych 
przez NFZ. Zatem nie tylko za-
spokoi potrzeby mieszkańców, 

ale również poprawi docelowo 
kontrakt.

Poza tematem szpitala, jakie 
są jeszcze priorytety inwe-
stycyjne nowych władz Po-
wiatu?
Kompleksowa poprawa infra-
struktury drogowej w całym 
powiecie. Nie będę konkretnej 
drogi wymieniał, bo dla każ-
dej gminy jest inny priorytet. 
Wszystkie inwestycje drogowe 
są potrzebne. Chcielibyśmy, by 
wszystkie pozycje znajdujące 
się zarówno w budżecie obec-
nym, jak i w przyszłych latach, 
miały logiczne i merytoryczne 
uzasadnienie. 
Jeśli dysponujemy zbyt mały-
mi środkami, to trzeba w spo-
sób logiczny i rzetelny uzasad-
niać kolejność realizowanych 
inwestycji. By kryteria, jakimi 
się kierujemy, były zrozumiałe 
dla mieszkańców. Na to składa 
się zespół różnych elementów: 
stan drogi, natężenie ruchu, 
ale również takie elementy, 
jak instytucje użyteczności pu-
blicznej, które przy danej dro-
dze się znajdują, potrzeba po-
prawy bezpieczeństwa.

Szpital budujmy etapami
- Przegłosowany budżet jest bardziej zrównoważony i nieco bardziej bezpieczny niż wersja pierwotna. 
Pozwala na ewentualne dalsze korekty i reagowanie na zmiany - uważa Robert Perkowski, przewodni-
czący Rady Powiatu Wołomińskiego.

Budżet po stronie docho-
dów Powiatu Wołomińskiego na 
rok 2019 zaplanowano w kwo-
cie 213 855 440 zł. W stosunku 
do przewidywanego wykonania 
roku 2018, planowane dochody 
wzrastają o 5,2 %. Deficyt budże-
tu na rok 2019, według założeń, 
wyniesie 3 158 956 zł i ma zostać 
zbilansowany przychodami po-
chodzącymi z emisji papierów 
wartościowych (obligacji).

Najważniejszymi źródłami 
przychodów w 2019 roku mają 
być:
- dotacje celowe otrzymane z bu-

dżetu państwa na zadania bie-
żące z zakresu administracji 
rządowej wykonywane przez 
powiat (ok. 17.5 mln zł),

- udział w wysokości 10,25 % we 
wpływach z podatku docho-
dowego od osób fizycznych 
zamieszkałych na obszarze 
powiatu (ok. 94 mln zł),

- część oświatowa subwencji 
ogólnej dla powiatu w wyso-
kości (ok. 55 mln zł),

- pomoc finansowa z gmin na 
realizację transportu zbioro-
wego (ok. 8 mln zł).

Z kolei wydatki powiatu 
wołomińskiego na rok 2019 
określono na poziomie 217 014 
396 zł, w tym wydatki bieżą-
ce to ok. 182,7 mln zł (84,14% 
wydatków ogółem), a wydatki 
inwestycyjne to tym razem ok. 
34  mlnzł (15,86%). Budżet za-
kłada oszczędności - w stosunku 
przewidywanego wykonania wy-
datków w roku 2018 zaplanowa-
no spadek o 1,93%.

Największe grupy wydatków 
bieżących powiatu wołomińskie-

go to: wynagrodzenia i pochodne 
w wysokości ok. 83.5 mln zł oraz 
wydatki związane z realizacją 
statutowych zadań jednostek - w 
wysokości ok. 47.5 mln złotych. 

Kilka drobnych zmian w 
strukturze wydatków może skła-
niać do refleksji. Niestety, wzra-
stają koszty biurokracji - wydatki 
w dziale administracja publiczna 
zostały zaplanowane w wysoko-
ści ok. 28.9 mln zł, w porówna-
niu z projektem na rok 2018 jest 
to wzrost o 9,9%. Jednocześnie 
zaś, o 1.9%, spadają wydatki na 
bezpieczeństwo...

Jeśli chodzi o wydatki w 
dziedzinach szczególnie intere-
sujące mieszkańców, to na sze-
roko rozumianą oświatę prze-
znaczone zostanie ok. 49 mln zł, 
na wydatki związane ze służbą 
zdrowia ok. 12 mln złotych, a na 
pomoc społeczną ok. 15 mln zł. 
Kultura otrzyma niecałe 3 mln zł, 
ale będzie to dość wyraźny (nie-
mal 10%) wzrost w porównaniu 
z rokiem poprzednim.

Szpital największą 
inwestycją

Jeśli chodzi o zadania, tra-
dycyjnie największy udział w 
wydatkach inwestycyjnych będą 
miały remonty i budowa dróg 
publicznych powiatowych - mają 
opiewać na nieco ponad 23 mln 
złotych.

Wśród konkretnych, naj-
ważniejszych zadań budżeto-
wych, należy wymienić dotację 
celową na rozbudowę Szpitala 
Matki Bożej Nieustającej Po-
mocy w Wołominie (8 mln zł), 
przebudowę ul. Wileńskiej w 

Wołominie (3 mln zł) oraz prze-
budowę drogi Turów – Majdan 
(2,5 mln zł). Powiat będzie tak-
że realizował budowę mostu na 
drodze powiatowej nr 4331W w 
miejscowości Dzięcioły w gmi-
nie Tłuszcz (1,6 mln zł) oraz roz-
budowę ul. Szkolnej w Słupnie 
(3 mln zł).

Wśród ważniejszych inwe-
stycji, zaplanowanych w budże-
cie na 2019 rok, są także:
- budowa drogi w Starowoli, 

gmina Jadów - 1 000 000,00 zł;
- doświetlenie przejść dla pie-

szych w celu poprawy bezpie-
czeństwa - 200 000,00 zł;

- koncepcja budowy parkingu 
przy ul. Gdyńskiej dla pacjen-
tów szpitala w Wołominie - 
20 000,00 zł;

- projekt przebudowy drogi po-
wiatowej w Kobyłce, na od-
cinku ul Kazimierza Wielkie-
go, ul Bolesława Chrobrego 
do ul. Starej oraz odcinku ul. 
Starej w Nadmie - 137 000,00 
zł;

- projekt rozbudowy i przebudo-
wy drogi powiatowej ul. Lipo-
wa i Wolności na odcinku od 
skrzyżowania z ul. Powstań-
ców do granicy gminy Zielon-
ka - 48 280,00 zł;

- przebudowa ciągu ulic Kocha-
nowskiego i Drewnickiej w 
Ząbkach - 1 000 000,00 zł;

- przebudowa drogi nr 4334W 
na odcinku od Klembowa do 
Rasztowa - 700 000,00 zł;

- przebudowa drogi powiatowej 
Nr 4303W na odcinku Ra-
dzymin - tory kolejowe - Łąki 
- 600 000,00 zł;

- przebudowa drogi powiatowej 

nr 4314W Turów - Leśniako-
wizna - Majdan, gmina Woło-
min - 2 470 403,00 zł;

- przebudowa ul Wileńskiej, na 
odcinku od skrzyżowania z 
ul. Sikorskiego do skrzyżowa-
nia z ul. Reja w Wołominie - 
3 000 000,00 zł;

- przebudowa ulic Zagańczyka, 
Mareckiej i Szerokiej, wraz z 
przebudową skrzyżowania z 
ul. Przyjacielską w Kobyłce - 
1 000 000,00 zł;

- remont nawierzchni drogi po-
wiatowej - ul. Fabrycznej w 
Markach - 1 000 000,00 zł;

- rozbudowa drogi powiatowej 
Nr 4304W (ul. Szkolna) w 
Słupnie, gmina Radzymin - 
3 000 000,00 zł;

- sygnalizacja świetlną na przej-
ściu dla pieszych przy Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym w 
Leśniakowiźnie - 135 000,00 
zł.

Powiat ponadto przekaże 
dotację celową dla gminy Marki 
na realizację zadania „Przebu-
dowa ul. Kościuszki i Sosnowej 
w Markach”, o wartości 3 mln 
zł. Planuje też zakupić nieru-
chomość (wartość - 300 tys. zł), 
która posłuży Liceum Ogólno-
kształcącemu z Radzymina. 

Najbardziej nietypowym, 
lekko kuriozalnym wręcz celem 
inwestycyjnym w 2019 roku ma 
być zakup samochodu elektrycz-
nego dla potrzeb Starostwa, o 
wartości 150 tysięcy złotych.

Nie jest to jednak dziwny 
pomysł radnych, ale wymóg 
ustawowy, który Powiat musi 
zrealizować.

Tomasz Sobiech
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Porady Księgowo-Prawne

Zmiany w opodatkowaniu 
sprzedaży nieruchomości i praw 

majątkowych od 2019 r.

Wołomińscy Seniorzy są aktywni 
i mają świetne pomysły 

Do końca 2018 r. aby nie zapłacić podatku od sprzedaży nieruchomości otrzymanej w formie 
spadku lub darowizny trzeba było odczekać pięć lat licząc od końca roku, w którym spadkobier-
ca stał się właścicielem. Od 01.01.2019 r. nastąpiła zmiana sposobu liczenia okresu pięcioletnie-
go oraz wydłużony został okres na rozliczenie ulgi mieszkaniowej.

Obrady otworzyła bur-
mistrz Elżbieta Radwan, któ-
ra przywitała serdecznie 
zgromadzonych radnych Wo-
łomińskiej Rady Seniorów i 
pogratulowała pełnienia tej 
zaszczytnej funkcji.

- Jestem szczęśliwa, że Was 
mam i jestem z Was napraw-
dę dumna - mówiła burmistrz 
Radwan. - Wołomińscy Senio-
rzy są aktywni, zawsze chętni 
do pomocy, służą dobrą radą i 
mają świetne pomysły, jak cho-

W styczniu odbyła się I sesja Wołomińskiej Rady Seniorów kadencji 2018-2021, podczas której 
jej członkowie wybrali ze swego grona przewodniczącego Rady Seniorów, wiceprzewodniczące-
go i sekretarza.

Do okresu pięcioletniego 
według nowych zasad w za-
leżności od sposobu nabycia 
dolicza się:
1. Spadkobiercy

Pięcioletni okres jest liczo-
ny od końca roku kalenda-
rzowego, w którym nastąpiło 
nabycie lub wybudowanie 
tej nieruchomości czy prawa 
majątkowego przez spadko-
dawcę. Do 2018 r. była to data 
śmierci spadkodawcy.
2. Rozwodnicy i dzielący 

majątek wspólny
W tym przypadku pięć lat 

jest liczone od końca roku 
kalendarzowego, w którym 
nastąpiło nabycie nierucho-
mości lub praw majątkowych 
do majątku wspólnego mał-
żonków lub ich wybudowanie 
w trakcie trwania wspólności 
majątkowej małżeńskiej.

Nowelizacja ustawy o po-
datku dochodowym od osób 
fizycznych przewiduje także 
nowe koszty uzyskania przy-
chodu. I tak do kosztów uzy-
skania przychodu z odpłat-
nego zbycia nieruchomości i 

praw majątkowych, nabytych 
w spadku, zaliczymy udoku-
mentowane koszty nabycia 
lub wytworzenia poniesio-
ne przez spadkodawcę oraz 
przypadające na podatnika 
ciężary spadkowe (spłacone 
przez podatnika długi spad-
kowe, zaspokojone roszczenia 
o zachowek a także wykonane 
zapisy zwykłe i polecenia), w 
takiej części, w jakiej wartość 
zbywanej rzeczy lub prawa 
odpowiada łącznej wartości 
rzeczy i praw majątkowych 
nabytych przez podatnika.

Do końca 2018 r. ulga 
mieszkaniowa zwalniała od 
podatku dochód ze sprzedaży 
nieruchomości lub praw ma-
jątkowych, o ile otrzymane 
ze sprzedaży środki zostały 
wydane na własne cele miesz-
kaniowe. Musiało to nastąpić 
w ciągu 2 lat licząc od końca 
roku, w którym zbyto nieru-
chomość czy prawo mająt-
kowe dotyczące zwolnienia. 
Od 2019 r. okres ten został 
wydłużony do 3 lat. Jednak-
że w tym terminie powinno 

być dokonane przeniesienie 
prawa własności lub prawa 
majątkowego. Nie wystarczy 
np. wpłata zaliczki na po-
czet zakupu nieruchomości. 
Ulgą nie są objęte umowy 
przedwstępne sprzedaży nie-
ruchomości oraz tzw. umo-
wy deweloperskie, gdzie do 
zawarcia ostatecznej umowy 
przenoszącej własność do-
chodzi już po upływie okresu 
na rozliczenie ulgi. Do wy-
datków na własne cele miesz-
kaniowe można też zaliczyć 
wydatki na przebudowę, re-
mont lokalu, dokonane przed 
przeniesieniem własności, o 
ile czynność ta zostanie prze-
prowadzona przed upływem 
3 lat.

Opracowała: 
Ilona Cieśla 

Kancelaria Podatkowa 
Skłodowscy

https : / / sk lodowsc y.pl /ak-
tualnosci/warto-wiedziec/
zmiany-w-opodatkowaniu-
sprzedazy-nieruchomosci-i-
praw-majatkowych-od-2019-r

ciażby Program Ławka, który 
powstał właśnie z Waszej ini-
cjatywy. Za to wszystko Wam 
dziękuję. Cieszy mnie, że o Wo-
łominie mówi się dobrze, że 
inne miasta biorą z Was przy-
kład, bo Wołomińska Rada Se-

niorów świeci przykładem - do-
dała.

Burmistrz wraz z zastępcą 
Łukaszem Markiem wręczyła 
radnym zaświadczenia o po-
wołaniu. Po ślubowaniu, pod-
czas pierwszego posiedzenia 
wybrano zarząd Wołomińskiej 
Rady Seniorów w składzie: Ce-
lina Subda - przewodnicząca 
Wołomińskiej Rady Seniorów, 
Czesław Borkowski - wice-
przewodniczący, Jerzy Turek - 
sekretarz.

Nowa Wołomińska Rada 
Seniorów już działa i z pewno-
ścią nie będziemy musieli dłu-
go czekać na efekty pracy wo-
łomińskich seniorów. 

Red.

ZAPROSZENIE
Naczelnik Urzędu Skarbowego Warszawa – Wawer zaprasza na dyżury pracow-
ników w zakresie pomocy w rozliczeniach podatkowych PIT za 2018 rok zwią-
zanych z usługą Twój e-PIT oraz  e-deklaracje do siedziby Urzędów Dzielnic: 
Rembertów, Wawer i Wesoła w terminach:
25 lutego 2019 w godz. 10-18; 18 marca 2019 roku w godz. 10-18; 
15 kwietnia 2019 roku w godz. 10-18

W trakcie dyżurów będzie można również uzyskać informacje z zakresu rozliczeń podatkowych.
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PRACA
• Zatrudnię do sklepu spożywczego 

w Zielonce. Tel. 22 781 94 58
• Zatrudnię doświadczoną krawcową 

do szycia firan i zasłon. Rembertów. 
Tel. 606 627 359

• Mam do wynajęcia umeblowane 
mieszkanie (36 m) w Rembertowie. 
Tel. 606627359 

Radio FAMA Wołomin poszukuje osoby 
na stanowisko przedstawiciel handlowy. 
CV prosimy przesyłać na adres mailowy 
wolomin@radiofama.com.pl

SKUP, SPRZEDAŻ

BUDOWLANE
USŁUGI

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW, SZYBKO, 
TANIO, SOLIDNIE 502-053-214 

AUTOLAK Piotr Rosińki
Mieszalnia lakierów 

samochodowych
Słupno al. Jana Pawła II 68 lok. 16

tel. 537 205 951

Zatrudnię piekarza lub pomoc 
i kobietę na nocną zmianę. 
Dąbrówka, Tel. 601337495

MOTORYZACJA

BIUROWE

Zatrudnię do pracy w cukierni 
w Trojanach z możliwością 

zakwaterowania. Tel. 502 617 823

Zakład mięsny MALINA w Lipce 
nawiąże  współpracę z placówkami 

handlowymi.  Tel.  516 514 214

OCIEPLENIA  ·  IZOLACJE  ·  ELEWACJE

NIERUCHOMOŚCI

GEODETA MAPY
Tel. 793-573-169, 501-310-258

Wołomin, ul. Ujazdowa 14
biuro@geoplan2.pl

Usługi remontowo - 
wykończeniowe - glazura, 

terakota, gipsowanie, malowanie, 
hydraulika i panele.

Tel. 606 826 224

TARTAK
Nadma, Jaworówka 44

Tel. 514 202 038, 882 840 184
Drewno opałowe, kominkowe, 

brykiet, pelet. 
Tarcica, deska, szalówka.Transport.

www.opaltartaknadma.pl
Naprawa pralek, zmywarek. I Jakóbowski, 
Wołomin, ul. Nowa 2. Tel. (22) 787 77 50, 
603 116 778

stara porcelana,
kryształowe kieliszki,

antyki, meble, żyrandole, 
lampy, obrazy i in.

Wołomin - Słoneczna, Szosa Jadowska 50 C
tel. 669 26 11 67

Duży wybór - wciąż nowe dostawy!

Czynne: poniedziałek, wtorek, czwartek: 9.00 -16.00
środa, piątek: 9.00 - 17.00, sobota: 10.00 - 14.00

Otwarte również w każdą niedzielę: 10.00 - 14.00

www.komisukrysi.pl

Promocja!   do 
40%

Meble 
wielkogabarytowe

Bibeloty
  do 

30%

Pączek w Tłuszczu
Codziennie świeże wypieki. 

Tłuszcz, ul. Warszawska 3
tel. 509 362 655 



OSIEDLE PROMIENNA W MARKACH

Przyjdź i zapoznaj się
z naszą ofertą Promienna III

Promienna I i II - wszystkie mieszkania sprzedane! Dziękujemy za zaufanie.
Promienna III - w budowie
Szeroki wybór mieszkań z tarasem, 
balkonem/balkonami, ogródkami lokatorskimi 

 

OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Na podstawie art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji 
inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2018 r. poz. 1474) oraz art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. - 
Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2018 r. poz. 2096, ze zm.)

Starosta Wołomiński
zawiadamia 

o  wszczęciu na wniosek Burmistrza Miasta Marki, reprezentowanego przez pełnomocnika P. Zbigniewa 
Wieteckiego, złożony w dniu 21.01.2019 r., postępowania administracyjnego w sprawie znak: WAB.6740.14.1.2019 
o  wydanie decyzji o  zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej, dotyczącej drogi gminnej, pod nazwą: 
„Rozbudowa ul. Lisa – Kuli w m. Marki na odcinku od skrzyżowania z ul. Ząbkowską do granicy miasta 
Marki, wraz z rozbudową skrzyżowań z ulicami: Ząbkowską, Gen Zajączka, Sokolą, Solskiego i budową 
skrzyżowania z ul. Skowronią oraz rozbudową odcinków ulic: Ząbkowska na odc. 60 m, Sokola na odc. 118 
m, Solskiego na odcinku 37 m”.
Działki usytuowania obiektu:
•	 w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję na rzecz Gminy Miasta Marki (tłustym drukiem 

– numery działek przeznaczone do przejęcia pod inwestycję, w nawiasach – numery działek po podziale):
−	 ew. nr: 60/2 (60/3, 60/4), 101/7 (101/11, 101/12), 106/2 (106/37, 106/38, 106/39), 106/7 (106/40, 106/41), 108 

(108/1, 108/2) obręb 0039 4-07, jedn. ewid. 143402_1 Marki, 
−	 ew. nr: 151/1 (151/5, 151/6), 151/2 (151/3, 151/4), 233/3 (233/4, 233/5), 152/9 (152/10, 152/11), 228 (228/1, 

228/2), 229/1 (229/5, 229/6), 229/2 (229/3, 229/4), 231/2 (231/3, 231/4)  obręb 0042 4-10, jedn. ewid. 143402_1 
Marki, 

−	 ew. nr: 1 (1/1, 1/2), 2 (2/1, 2/2, 2/3), 96 (96/1, 96/2), 52/102 (52/146, 52/147), 53 (53/1, 53/2), 54/1 (54/7, 54/8), 
55/4 (55/35, 55/36), 56 (56/1, 56/2), 62/1 (62/3, 62/4), 64 (64/1, 64/2), 67 (67/1, 67/2), 68 (68/4, 68/5), 79/10 
(79/16, 79/17), 80 (80/1, 80/2), 81 (81/1, 81/2), 87/1 (87/11, 87/12), 87/10 (87/13, 87/14), 88/2 (88/10, 88/11), 
10/1 (10/7, 10/8), 11 (11/1, 11/2), 19 (19/1, 19/2), 17 (17/1, 17/2), 32/2 (32/5, 32/6), 34/19 (34/26, 34/27), 34/20 
(34/28, 34/29), 34/23 (34/30, 34/31), 34/25 (34/32, 34/33), 35/3 (35/4, 35/5), 37 (37/1, 37/2), 38 (38/1, 38/2), 
40 (40/1, 40/2), 41 (41/1, 41/2), 42 (42/1, 42/2), 45 (45/1, 45/2), 95 (95/4, 95/5)  obręb 0043 4-11, jedn. ewid. 
143402_1 Marki, 

•	 w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję w całości na rzecz Gminy Miasta Marki: 
−	 ew. nr: 107 obręb 0039 4-07, jedn. ewid. 143402_1 Marki, 
−	 ew. nr: 152/7, 152/8, 231/1 obręb 0042 4-10, jedn. ewid. 143402_1 Marki, 
−	 ew. nr: 15/3, 51/2 obręb 0043 4-11, jedn. ewid. 143402_1 Marki,

•	 w projektowanym pasie drogowym, będące własnością Gminy Miasta Marki, niepodlegające przejęciu (tłustym 
drukiem – numery działek po podziale):

−	 ew. nr: 106/1, 106/8, 106/10 (106/42, 106/43)  obręb 0039 4-07, jedn. ewid. 143402_1 Marki,
−	 ew. nr: 31/3, 31/7, 32/3, 36/3, 39/2 (39/4, 39/5), 43/4, 43/8, 44/1 (44/3, 44/4), 44/2, 46/2 (46/4, 46/5), 46/3, 47/4, 

48/2 (48/4, 48/5), 49/2 (49/4, 49/5), 51/1, 52/1 (52/139, 52/140), 52/3 (52/141, 52/142, 52/143), 52/5 (52/144, 
52/145),  88/1 (88/8, 88/9), 79/7 (79/14, 79/15) obręb 0043 4-11, jedn. ewid. 143402_1 Marki. 

Działki przeznaczone pod budowę lub przebudowę: sieci uzbrojenia terenu i zjazdów niewchodzące w skład 
projektowanego pasa drogowego (tłustym drukiem – numery działek przeznaczone pod budowę lub przebudowę: 
sieci uzbrojenia terenu i zjazdów, w nawiasach – numery działek po podziale): 
−	 ew. nr: 60/2 (60/3, 60/4), 106/10 (106/42, 106/43), 106/14, 108 (108/1, 108/2) obręb 0039 4-07, jedn. ewid. 

143402_1 Marki,
−	 ew. nr: 150/1, 151/2 (151/3, 151/4), 152/9 (152/10, 152/11), 225, 226/1, 226/2, 227, 228 (228/1, 228/2), 229/1 

(229/5, 229/6), 230/1, 231/2 (231/3, 231/4), 233/3 (233/4, 233/5) obręb 0042 4-10, jedn. ewid. 143402_1 Marki, 
−	 ew. nr: 1 (1/1, 1/2), 2 (2/1, 2/2, 2/3), 4, 8/1, 8/6, 8/8, 8/9, 9/1, 10/1 (10/7, 10/8), 10/2, 10/3, 11 (11/1, 11/2), 12, 14, 

15/1, 15/2, 16, 17 (17/1, 17/2), 18, 19 (19/1, 19/2), 32/4, 34/19 (34/26, 34/27), 34/20 (34/28, 34/29), 35/3 (35/4, 
35/5), 52/1 (52/139, 52/140), 52/2, 52/3 (52/141, 52/142, 52/143), 54/1 (54/7, 54/8), 55/3, 55/4 (55/35, 55/36), 
56 (56/1, 56/2), 61, 62/1 (62/3, 62/4), 62/2, 64 (64/1, 64/2), 67 (67/1, 67/2), 68 (68/4, 68/5), 69, 73, 79/7 (79/14, 
79/15), 79/10 (79/16, 79/17), ), 80 (80/1, 80/2), 81 (81/1, 81/2), 87/1 (87/11, 87/12), 87/2, 87/3,  87/10 (87/13, 
87/14), 92/1, 92/14, 96 (96/1, 96/2) obręb 0043 4-11, jedn. ewid. 143402_1 Marki. 

Działki niewchodzące w skład projektowanego pasa drogowego, na których przewidziano rozbiórkę obiektów 
budowlanych nieprzewidzianych do dalszego użytkowania (tłustym drukiem – numery działek, na których 
przewidziano rozbiórkę, w nawiasach – numery działek po podziale):
−	 ew. nr: 52/3 (52/141, 52/142, 52/143), 80 (80/1, 80/2) obręb 0043 4-11, jedn. ewid. 143402_1 Marki.

Z aktami sprawy i zakresem wymienionego wyżej zamierzenia inwestycyjnego można zapoznać się w Starostwie 
Powiatowym w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budownictwa, parter, pokój nr 105 w godzinach przyjęć 
interesantów  tj. pn. 10-18, wt. 12-16, śr. 8-16, czw. 12-16, pt. 8-16, gdzie można również zgłosić ewentualne uwagi 
i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2018 r. 
poz. 2096, ze zm.) doręczenie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Z Ząbek do Zakrętu za 5 lat
Ważny krok dla tzw. Wschodniej Obwodnicy Warszawy. Ruszył przetarg na koncep-
cję odcinka węzłami Ząbki i Zakręt. Nową trasą powinniśmy pojechać w 2024 roku.

Opracowana dokumentacja otwo-
rzy drogę do realizacji inwestycji w for-
mule „Projektuj i Buduj”. Zainteresowa-
ne firmy mają czas na składanie ofert do 
14 marca br. Koncepcja będzie dotyczy-
ła ponad 10 km odcinka obwodnicy w 
standardzie drogi ekspresowej na odcin-
ku węzeł Ząbki - do węzła Zakręt. 

Węzeł „Ząbki” ulokowany będzie tuż 
obok skrzyżowania tras 631 i 634 na gra-
nicy Zielonki, od strony tzw. drogi Żoł-
nierskiej. Trochę wcześniej, przed Rem-
bertowem, powstanie węzeł «Poligon», 
ale będzie to tylko zjazd techniczny dla 
wojska. Docelowo, trasa ma dotrzeć do 
trasy S8 (obwodnica Marek) w węźle 
«Drewnica». Droga ma zawierać 2 jezd-
nie po 3 pasy ruchu.

Odcinek trasy S17 z Ząbek do Za-
krętu to najbardziej opóźniony i budzą-
cy najwięcej kontrowersji fragment ob-
wodnicy Warszawy. Ostateczny przebieg 
trasy - „wariant zielony”, który pobiegnie 
m.in. przez Wesołą - zatwierdził pod ko-
niec 2018 r. Regionalny Dyrektor Środo-
wiska. Mieszkańcy są z niego bardzo nie-
zadowoleni.

Harmonogram GDDKiA w następ-
nych etapach zakłada, że w IV kwarta-
le 2020 roku nastąpi ogłoszenie prze-
targu na wybór wykonawcy w systemie 
,,Projektuj i Buduj” i w połowie 2021 
roku podpisanie umowy z wykonawcą 
prac. Pod koniec 2022 roku mogłaby ru-
szyć realizacja robót budowlanych, któ-
re potrwałyby dwa lata (do IV kwartału 
2024 r.) Oznacza to, że z nowego odcin-
ka Wschodniej Obwodnicy Warszawy 
skorzystamy najwcześniej na przełomie 
2024-2025 roku.

Szacowany łączny koszt inwestycji 
(dokumentacja, wykup gruntów, budo-
wa) wynosi ok. 1,2 mld zł. We wrześniu 
2018 r. drogowcy podpisali już umowę z 
wykonawcą dokumentacji dla sąsiednie-
go kilometrowego odcinka Drewnica – 
Ząbki. Ten fragment obwodnicy ma być 
oddany do ruchu w 2024 roku.

Cała Wschodnia Obwodnica War-
szawy - w ciągu drogi S17 osiągnie dłu-
gość ponad 20 kilometrów. Będzie mia-
ła olbrzymie znaczenie w ułatwieniu 
przedostania się z naszych okolic do tras 
m.in. w kierunku Lublina i Terespola.

Jest porozumienie
Problem odbioru odpadów ko-

munalnych dotyczy większość gmin 
i miast. Informowaliśmy o tym ob-
szernie w poprzednim numerze MGR 
(MGR nr 2/2019 z 24 stycznia). 

W Kobyłce doszło ostatnio do 
podpisania ugody z dotychczasowym 
odbiorcą odpadów komunalnych na 
terenie miasta - firmą Imperf.

W drodze negocjacji ustalono, że 
firma Imperf będzie odbierała odpady 
do końca kwietnia 2019 r. Na tę chwilę 
opłata za odbiór odpadów dla miesz-
kańców pozostaje na tym samym po-
ziomie co dotychczas.

Jak informują władze Kobyłki, w 
chwili obecnej rozpoczęto działania 
zmierzające do wyłonienia nowego 
wykonawcy na odbiór odpadów od 

maja bieżącego roku. Ponadto trwa-
ją prace nad analizą gminnego syste-
mu gospodarki odpadami tak, aby go 
zoptymalizować do lokalnych potrzeb 
mieszkańców, co pozwoli na zmniej-
szenie kosztów jego obsługi.


